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PROTOKÓŁ Nr XVI/2016 
 

szesnastej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 

odbytej w dniu 16 stycznia 2016 roku  

w Miejskim Ośrodku Kultury w Jezioranach 

przy ul. Konopnickiej 4 
 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 10.00 zakończono o godz. 12.15. 
 

Pan Bogusław Wierzbicki - Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach  powitał 

wszystkich przybyłych i otworzył XVI sesję VII kadencji Rady Miejskiej w Jezioranach  

oraz oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, 

co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające  

na podejmowanie prawomocnych decyzji – lista obecności radnych stanowi załącznik  

nr 9 do protokołu, lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 10, lista obecności 

zaproszonych gości – załącznik nr 11. 

Następnie na sekretarza obrad powołał Radną Elwirę Nojman - Kieza. 

Po czym Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie ppkt 3 w punkcie 5, 

mianowicie podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi M. M. na Burmistrza Jezioran. 

 Przystąpiono do przeprowadzenia głosowania w wyniku którego Rada jednogłośnie 

przyjęła propozycję zmiany.  

 

Porządek obrad po przyjętych zmianach przedstawiał się w sposób następujący: 

 

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 

2. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

3. Interpelacje i wnioski radnych. 

4. Wolne wnioski i zapytania. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) określenia stawki opłaty miejscowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru, 

2) przyjęcia "Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 

Gminy Jeziorany na lata 2015-2032", 

3) rozpatrzenia skargi M. M. na Burmistrza Jezioran. 

6. Uchwalenie budżetu gminy na 2016 rok: 

           a)   wystąpienie Burmistrza w sprawie projektu budżetu, 
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b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

c) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 

d) odczytanie wniosków Komisji uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie 

uchwały budżetowej, 

e) odczytanie wniosków Komisji nie uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie 

uchwały budżetowej, 

f) dyskusja nad projektem budżetu, 

g) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

7. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2016-2029: 

a)  wystąpienie Burmistrza w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Jeziorany na lata 2016-2029, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

c) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 

d) dyskusja nad Wieloletnią  Prognozą Finansową Gminy Jeziorany na lata  

2016-2029, 

e) głosowanie nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Jeziorany na lata 2016-2029. 

       8. Przyjęcie protokołu XV sesji. 

        9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych.     

 

Ad. 2. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

 

Pan Leszek Boczkowski -  Burmistrz Jezioran: „Proszę Państwa, od ostatniej sesji upłynęły 

tylko 3 dni, także niewiele się zdarzyło, ale zdarzyła się rzecz ważna, o której być może 

zapomniałem powiedzieć wcześniej. Gmina została pozwana pozwem sądowym przez 

wykonawcę fosy o nieuzasadnione wzbogacenie się. Tak jest to sformułowane, poprzez 

wykonanie dodatkowych prac przez tego wykonawcę. Wcześniej Państwu sygnalizowałem, 

że było wezwanie do zapłaty na pół miliona złotych. W tej chwili zostało to dokładnie 

skonkretyzowane, to jest kwota bodajże 183 tysięcy zł. Pokrzywdzony twierdzi, że gmina  

w sposób nie uzasadniony wzbogaciła się poprzez to, że on wykonywał prace, których nie 

było, ani w specyfikacji, ani w dokumentacji projektowej. Odpowiedzieliśmy na ten pozew. 

Mam nadzieję, że bardzo szybko rozpocznie się to postępowanie. Zgłosiliśmy wielu 
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świadków, w tym poprzedniego Burmistrza, który zawierał umowę i podpisywał protokoły 

uzgodnień. Mam nadzieję, że gmina wyjdzie obronną ręką z tej sytuacji. Proszę Państwa, 

znacie Państwo historię odbioru tej inwestycji i później naszych wezwań do usunięcia 

błędów, które są widoczne na tej inwestycji. Do dnia dzisiejszego te błędy, mimo deklaracji 

wykonawcy, nie zostały usunięte. Finał swój ta sprawa znajdzie w sądzie. Też jesteśmy  

w kontakcie z wykonawcami, którzy wykonywali te prace, także powołaliśmy ich  

na świadków. Ku mojemu zdumieniu główny wykonawca z tych podwykonawców nie 

powołał ich na świadków, także my zrobiliśmy ten ruch i dowiecie się Państwo o szczegółach 

dokładnie, jak to wyglądało. A tak na zakończenie awaria na ulicy Kajki została usunięta, 

okazuje się Proszę Państwa, że w rurze żeliwnej zasilającej wodę była dziura wielkości Panie 

Pawle ile? Pięści?” 

Radny Paweł Taraszkiewicz: „Można powiedzieć.” 

Pan Burmistrz: „Wykonana opaska w letnim okresie po prostu zgniła i tam woda 

przedostawała się do gruntu. Ten grunt był nawodniony, rozluźniony i być może mieszkańcy 

budynku Kajki 4, czy 2, czyli naprzeciwko Delikatesów mogli odczuwać bardzo duże drgania 

gruntu, samochodów, które przejeżdżają obok, gdyż to też mogło być przyczyną. Na nasze 

szczęście kanalizacja deszczowa, tak jak mnie zapewniali tutaj Panowie z wodociągów,  

na terenie gminy Jeziorany wykonana jest z rur pozwoliło na to by woda znalazła sobie ujścia 

i było widać w studzienkach, że ta woda bardzo intensywnie płynie, czysta woda  

do kanalizacji deszczowej. Tutaj z inicjatywy Pana Burmistrza Frączka dokonał wizji naszej 

Zymzy, która w tym okresie, w sposób teraz już wiadomy, przybrała w wodę i nie zamarzała 

na tym odcinku, na którym była zasilana po przez uszkodzony rurociąg.”   

 

          Ad. 3. Interpelacje i wnioski radnych. 

Nie było. 

 

 Ad. 4. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Pan Mirosław Maziec: „Nazywam się Mirosław Maziec w imieniu własnej firmy i firm 

transportowych, które działają na terenie gminy chciałbym serdecznie podziękować za 

uchwałę, którą Rada podjęła na ostatnim posiedzeniu. Dotyczy to obniżenia stawek od 

środków transportu. Dziękuję całej Radzie, nie dziękuję Panu Burmistrzowi. Kolejny temat, 

który bym chciał ewentualnie poruszyć. Bardzo często zdarza się, jestem uczestnikiem kilku 

spotkań komisji i sesji i zdarza się tak, że atakuje się tutaj Przewodniczącego Rady Pana 

Wierzbickiego za to, że oficjalnie przyznał się do tego, że współpracował ze służbami 

specjalnymi PRLu. Atakuje się go również za jego przeszłość związaną z partiami 

politycznymi, które w tamtym czasie działały. Chciałbym bardzo poprosić, jeśli jest  

to możliwe, byście Państwo radni wszyscy łącznie z Panem Burmistrzem przyznali się  

do tego jak wyglądała wasza przeszłość polityczna. Wiemy wszyscy doskonale prawda Panie 
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Krysiak, Panie Boczkowski z jakich opcji się wywodziliście, co robiliście w tamtym czasie. 

Dzisiaj zmieniliście tylko kolor, czy poglądy nie wiem. Proszę bardzo, jeśli nie macie nic  

do ukrycia. Wobec powyższego chciałbym byście powiedzmy wszystkim mieszkańcom 

naszej gminy powiedzieli jak wyglądała wasza przeszłość polityczna dotychczas. Teraz do 

Pana Burmistrza Boczkowskiego. Jest Pan Burmistrzem tej naszej gminy po raz który? 

Pierwszy raz był Pan przedstawicielem opcji politycznej związanej mocno z lewicą, to było 

wówczas SLD, jeśli dobrze pamiętam i zdarzyło się tak, że wówczas odwołano Pana  

z różnych przyczyn. Dzisiaj Pan po raz kolejny sprawuje funkcję Burmistrza i uważam,  

że sprawowanie tej funkcji nie jest najkorzystniejsze dla mieszkańców. Wobec powyższego 

wydaje mi się to co nawoływał na ostatnim spotkaniu Pan Sławiński spotkajmy się  

z mieszkańcami i mówmy co robimy, czego dokonaliśmy, a nie obiecujmy. Szybko 

uchwalajmy budżety i powiedzmy jakieś prognozy na następne lata. Kolejne pytanie, to już 

do Pana Burmistrza o wyjaśnienie nie uchwalenie budżetu w dniu dzisiejszym proszę mi 

powiedzieć jakie wywoła skutki? Czy może mi Pan odpowiedzieć na to pytanie?” 

Pan Burmistrz: „Bez sensu takie, bo to będzie przesłuchanie, ja mam powiedzieć o swojej 

przeszłości, o poglądach.” 

Pan Przewodniczący Rady: „Przepraszam Panowie ja mam inną propozycję. Pan dokończy  

z łaski swojej swoją wypowiedź, potem się będziemy dalej ustosunkowywać.” 

Pan Mirosław Maziec: „Chciałbym apelować do Państwa radnych o nie uchwalenie budżetu, 

ponieważ skutki nie uchwalenia budżetu powodują skutki tego rodzaju, że wejdzie niestety 

tutaj zarząd komisaryczny i będziemy musieli Panu Burmistrzowi podziękować. Jeszcze 

jedno pytanie, które dotyczy unieważnienia konkursu na realizację priorytetowych zadań 

publicznych zakres działalności na rzecz osób niepełnosprawnych. Bardzo bym prosił  

o przybliżenie, dlaczego tak się stało? Dlaczego ten konkurs został unieważniony. Kolejny 

temat drodzy Państwo, stanowisko Izby Obrachunkowej, to jest dokument, który pojawił się 

na Biuletynie i Izba Obrachunkowa w swojej decyzji nie uznała uchwały, która wprowadzała 

podatek od opłaty od miejsc handlowych.” 

Pan Burmistrz: „Opłaty targowej.” 

Pan Mirosław Maziec: „Opłaty targowej, bardzo bym prosił, jeżeli Izba uznała, że ta uchwała 

była niewłaściwie podjęta, proszę mi powiedzieć, kto popełnił błąd, skąd się wziął błąd,  

że Regionalna Izba Obrachunkowa uznała, że uchwała traci moc? Bardzo bym prosił  

o informację na temat obsługi długu naszej gminy, o przetargu. Jak to się stało, kto brał udział 

i dlaczego ten przetarg wygrał bank w Mikołajkach? Kolejny mój wniosek drodzy Państwo. 

Być może moja wiedza nie sięga tak daleko, ale z racji tego, że stanowisko Pana Burmistrza 

utrudniające działalność mojej firmy na terenie Jezioran, chodzi tu głównie o przystanki,  

bo jestem jedyną firmą w Jezioranach, która korzysta z przystanków dla pasażerów 

komunikacji publicznej. Bardzo proszę, jeżeli istnieje taka możliwość, to chciałbym, żebyście 

Państwo przejęli, jeśli jest taka możliwość, bo być może należałoby również rozmawiać  

z przewoźnikami, byście Państwo spróbowali wpłynąć na stanowisko Pana Burmistrza  

by było ono bardziej obiektywne, bardziej jasne i by uwzględniało szczególnie potrzeby 
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naszych mieszkańców, czyli naszych pasażerów, a nie tylko powiedzmy niechęć, nie, bo nie, 

bez uzasadnienia. Myślę, że Państwo macie taką władzę, macie taką moc by powiedzmy w tej 

sprawie przystanków wypowiadała się Komisja powołana przez Radę, a nie tylko Pan 

Burmistrz. Ja tylko tyle, dziękuję.” 

Pan Przewodniczący Rady: „Po kolei będziemy odpowiadać, jeśli Pan Panie Burmistrzu 

pozwoli, to ja powiem pierwszy a propo tego, co Pan powiedział. Ja popełniłem olbrzymi 

błąd wpisując, iż współpracowałem ze służbami, a powiem Państwu dlaczego. Dlatego,  

że jako oficer rezerwy zostałem przeniesiony do rezerwy kontrwywiadu wojskowego, jako 

oficer kontrwywiadu wojskowego w rezerwie. Instytut Pamięci Narodowej na moje zapytanie 

odpowiedział, iż tego typu służba nie jest współpracą w świetle przepisów. Wpisałem i się 

wcale tego nie wstydzę, to jest po pierwsze oczywiście, byłem członkiem partii na wysokim 

stanowisku, też się tego nie wstydzę i to jest kwestia oceny ludzi, jak się na to patrzą.  

Ja myślę, że nie będziemy tutaj robili komisji lustracyjnej w związku z tym to, co Pan 

Burmistrz, czy Pan Krysiak robił przedtem. To jest kwestia nie podlegająca ocenie Rady i tyle 

bym powiedział na ten temat. Ja oczywiście dziękuje Pan za to, że Pan podziękował 

wszystkim radnym za przyjęcie tego wniosku. Uważaliśmy, że tak będzie dobrze i nie 

wymagało to od nas szczególnej uwagi, po prostu tak uważaliśmy, że tak powinniśmy zrobić, 

ale dziękuję. Tyle z mojej strony.” 

Pan Burmistrz: „Pozwoli Pan Panie Przewodniczący, że jednak się odniosę. Pan się odniósł 

do swojej przeszłości, pozwoli mi Pan także się odnieść, żeby nie było tutaj jakiegoś 

niedomówienia, że Boczkowski coś skrywa przed mieszkańcami. Chcę Panu powiedzieć 

Panie Mirosławie Maziec, że nigdy nie byłem członkiem Sojuszu Lewicy Demokratycznej, 

ani partii lewicowej. Moi rodzice wychowali mnie w duchu patriotyzmu i miłości do Polski, 

co też moi dziadkowie i mój ojciec przypłacili represjami. Proszę Państwa, byłem członkiem 

Porozumienia Polskich Chrześcijańskich Demokratów w roku 1999 i w momencie, kiedy  

po rozpadzie rządu Jerzego Buzka te partie polityczne uznały, że będą wchodziły w struktury, 

albo Prawa i Sprawiedliwości, albo Platformy Obywatelskiej w tamtym momencie 

zakończyła się moja działalność polityczna. Nie należę do żadnej partii politycznej, natomiast 

moje sympatie są zawsze po prawej stronie. Ja uważam, że wszyscy ci, którzy pracują dla 

dobra Polski powinni się łączyć, powinni ze sobą rozmawiać bez względu na przynależność 

polityczną. Tak też i było w roku 1998 wtedy, kiedy chciałem, aby gmina Jeziorany wraz  

z Olsztynem rozwiązała wspólnie problem śmieciowy. Była wtedy, pamiętacie Państwo, 

może nie wszyscy pamiętacie, a wtedy prezydentem Olsztyna był Andrzej Ryński, który był 

członkiem Sojuszu Lewicy Demokratycznej szefem klubu był Czesław Jerzy Małkowski, 

poznałem ich wtedy, ale to nie znaczy, że tak jak Pan to by odebrał, że są to sympatie 

polityczne, bądź jakieś względy natury kontaktów politycznych. Wszystko to, co robiłem było 

z myślą o tym, aby gmina Jeziorany mogła rozwiązywać swoje problemy bez względu  

na kontakty i przynależności polityczne. Podobnie było także z moją współpracą z Panią 

Urszulą Pasławską w poprzednich kadencjach, która jest posłem Polskiego Stronnictwa 

Ludowego. Proszę Państwa, jeżeli chodzi o dobro gminy i o dobro Polski przede wszystkim 

powinniśmy schować nasze uprzedzenia, tak samo tu w tej Radzie, czy jesteśmy jak  

to określił jeden z mieszkańców szmatami z PiS-u, czy jesteśmy jedynymi światłymi radnymi 
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z PSL-u. Tutaj względu polityczne powinny być schowane. Tu powinniśmy wspólnie dążyć  

i się cieszę, że tak robimy, że wspólnie widzimy te problemy i wspólnie uważamy,  

że powinniśmy wspólnie działać dla dobra gminy z tego się cieszę. Czego przykładem była 

Komisja ostatnia budżetu, gdzie Państwo zaakceptowaliście projekt budżetu na rok 2016  

i Wieloletnią Prognozę. Dziwię się, że nie ma Pan wiedzy Panie Mirosławie, kandydował Pan 

na radnego, syn na Burmistrza.” 

Pan Przemysław Maziec: „Proszę mnie nie poruszać w tej rozmowie, nie życzę sobie, jeżeli 

chce Pan o mnie mówić proszę najpierw ze mną uzgodnić, czy to jest dla Pana jasne.” 

Pan Przewodniczący Rady: „Panowie bardzo proszę nie przeszkadzać.” 

Pan Przemysław Maziec: „Proszę by Burmistrz nie robił przytyków do mojej osoby, bo sobie 

najzwyczajniej tego nie życzę.” 

Pan Przewodniczący Rady: „Bardzo Pana proszę o nie zabieranie teraz głosu, na to będzie 

jeszcze czas. Panie Burmistrzu, proszę kontynuować.” 

Pan Burmistrz: „Ci, którzy poznali ustawę, a kandydatami byli na radnych, Państwo radni 

także wiedzą, że nie uchwalenie budżetu w tym kształcie jakim jest w tej chwili będzie 

skutkowało to tym, że wezwie nas Wojewoda do uchwalenia tego budżetu. Jeżeli tego nie 

zrobimy uchwali go Regionalna Izba Obrachunkowa w kształcie, który ja przedstawiłem i taki 

będzie finał tego wszystkiego. Natomiast to się odwlecze tylko w czasie. My mamy 

obowiązek uchwalenia najpóźniej do końca stycznia tego roku, a po tym czasie będą wszczęte 

te procedury. Czy jest nam potrzebne to zamieszanie skoro omówiliśmy ten budżet w miarę 

sprawnie i dosyć merytorycznie na Komisjach? Kwestia uchylenia przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową uchwały dotyczącą podatku od opłaty targowej jest dokładnie przedstawiona 

na stronie internetowej. Jest to rozstrzygnięcie pokazane, Państwo dostaliście jako radni  

te uzasadnienie. Podstawą do uchylenia tej uchwały był fakt, że osoby, czy kontrolerzy 

Regionalnej Izby Obrachunkowej stwierdzili, że skoro uchwała wchodzi w życie od  

1 stycznia, to powinniśmy uwzględnić w nim stan prawny po 1 stycznia. Natomiast chcę 

Państwu przypomnieć, że tą uchwałę podejmowaliśmy w grudniu, czyli podstawą prawną do 

podjęcia tej uchwały był stan prawny grudniowy. Tu mamy odmienne zdanie, nasz prawnik  

i nasze służby finansowe, od stanowiska Regionalnej Izby Obrachunkowej, ale z uwagi na to, 

że nie zmienia to nic tak naprawdę w tym systemie uznaliśmy, że nie ma sensu drążyć dalej 

tematu. Stan prawny na podstawie, którego jeszcze raz powtórzę na podstawie, którego 

podejmowaliśmy uchwalę w grudniu był taki, że Rada Gminy nie musiała w tym momencie 

mówić, że decyduje się na wprowadzenie opłaty targowej, czy opłaty miejscowej, tak jak było 

wcześniej. Stan prawny się zmienia dopiero 1 stycznia, a zdaniem kontrolerów Regionalnej 

Izby Obrachunkowej dobrze byłoby, żeby przywołać już artykuły, które będą obowiązywać  

w przyszłości i stan obowiązujący w przyszłości, a nie w momencie podejmowania uchwały  

i to jest taka, a nie inna różnica. Konkurs na dowożenie dzieci został unieważniony dlatego, 

że złożyła ofertę jedna firma, która nie spełniała warunków konkursu, dlatego został 

unieważniony. Został ogłoszony nowy konkurs i mam nadzieję, że oferenci, którzy złożą 

wnioski spełnią te wymagania, które są w regulaminie konkursu. A informacji na temat 
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obsługi długu myślę, że dokładnie wyjaśnimy na piśmie. Pani Maria przygotuje. Wygrał Bank 

Spółdzielczy w Mikołajkach. Także to jest restrukturyzacja naszego zadłużenia kwota ponad 

6 milionów złotych, którą powinniśmy zapłacić w przeciągu lat 16, 17, 18. Została rozłożona 

na raty na okres późniejszy tak, aby w tym okresie, kiedy jest szansa na zdobywanie środków 

z Unii Europejskiej, gmina miała wolne środki na udział własny w tych przedsięwzięciach. 

Gdybyśmy tego nie zrobili nie mielibyśmy już środków na udział własny, moglibyśmy tylko 

jedynie spłacać według harmonogramów wcześniej przyjętych przez poprzednią Radę  

i Burmistrza rat kredytów w wysokości ponad 2,5 miliona zł rocznie. W tej chwili raty spłat 

kredytów spadają, będą się kształtować w granicach 1,3 miliona zł.” 

Pan Przewodniczący Rady: „Panie Burmistrzu, ja myślę, że wszyscy jak tu siedzimy bez 

względu na to, czy nasze serce jest po lewej, po prawej, czy w środku, bez względu na to, czy 

należeliśmy do takiej partii, czy innej, czy w ogóle do żadnej nie należymy, chcemy, żeby  

w tej gminie i wszystkim gminom w tym kraju działo się jak najlepiej. Dlatego nigdy nie 

pytam nikogo, jaką reprezentuje opcję i zawsze z nim rozmawiam o gminie, czy o tych 

problemach, które nas tutaj dotyczą. Dlatego też mówiąc wcześniej, że osobiście, ani nie 

wymagam, ani nie oczekuję jakieś takiej sekcji pod tytułem, do czego należałem, robiłem to, 

albo co innego. Po prostu chciałem powiedzieć, że mnie interesuje tylko to, co Państwo tutaj 

wszyscy jak tu siedzimy, łącznie ze mną i Panem Burmistrzem, robimy dla dobra tej gminy  

i będę tak zawsze na to patrzył. I cieszy mnie to, co Pan powiedział dobrze, że Pan również 

nie patrzy na to kto, z której strony ma serce, a tym na to jak działa dla dobra tej gminy.” 

Pan Burmistrz: „Jeszcze tylko chciałem tak przypomnieć mieszkańcom, radni to wiedzą,  

że pewna grupa osób, która urodziła się przed pewną datą musiała złożyć oświadczenie 

lustracyjne. Też dotyczyło mnie i takie oświadczenie lustracyjne złożyłem, nie pierwszy raz  

z resztą. Także właściwe organa mogą zweryfikować prawdomówność moich słów, mojego 

oświadczenia i myślę, że taka weryfikacja następuje. Moje oświadczenie lustracyjne zostało 

zweryfikowane 9 lat temu. Wszystkich tych, którzy po raz pierwszy składali to oświadczenie 

lustracyjne kandydując po raz pierwszy do Rady, będzie ono weryfikowane prze Instytut 

Pamięci Narodowej i taka informacja zostanie ujawniona. Także nie mam nic do ukrycia w tej 

sprawie.” 

Pan Przewodniczący Rady: „Ja oświadczenie o tym, że popełniłem błąd pisząc,  

że współpracowałem, a nie współpracowałem, mam na piśmie, ale z drugiej strony się bardzo 

cieszę, że społeczeństwo mimo takiej skazy na moim życiorysie wybrało mnie na radnego,  

a nawet na Przewodniczącego.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Ja mam proste pytania  

do radnego Pana Płocińskiego. Po ostatnich sesjach widać, że Pan radny Płociński bardzo się 

udzielał na drodze gminnej, na działce w miejscowości Modliny, a zapomniał o Kalisu. Panie 

Płociński, mam do Pana pytanie. Dlaczego do tej pory nie ma rozgrodzonych działek 

gminnych nr 296/13, 292/7, 253/3, 293/2, 292/9, 293/1, 292 w miejskości Kalis. Może mi Pan 

odpowiedzieć, dlaczego do tej pory nie są rozgrodzone działki gminne i tak się dba o zasoby 
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gminne? Czekam na odpowiedź. Drugie pytanie, co Pan w tej sprawie zrobił? W sprawie tych 

działek? Następne pytanie. Z mojej wiedzy w każdej miejscowości w gminie Jeziorany są 

place zabaw. Dlaczego w miejscowości Kalis nie ma placu zabaw? Następne pytanie.  

W wyżej wymienionych działkach, dlaczego nie ma słupków granicznych i ostatnie pytanie 

Panie Płociński. Dlaczego w XXI wieku ja dojazdu nie mam drogą gminną? Od czego Pan 

radnym jest? Zajmuje się Pan bzdurami, a Pan się nie zajmiesz tym, żeby człowiek miał 

dojazd do własnej posesji, to były cztery pytania, a teraz do Pana Przewodniczącego mam też 

pytania. Dwa miesiące temu pytałem się, do Pana te same pytania zadawałem, dlaczego Pan 

na te pytania po dziś dzień Pan nie odpowiedział?” 

Pan Przewodniczący Rady: „Nie bardzo zrozumiałem?” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Dwa miesiące temu 

zadałem Panu pytania te same, co Panu Płocińskiemu. Do tej pory nie otrzymałem 

odpowiedzi, mogę wiedzieć dlaczego? Dostałem tylko od Pana jedno pismo i to nie związane 

z odpowiedzią. W sprawie tych działek, w sprawie dojazdu do mojej posesji, że nie mam, 

że jeżdżę na dziko i po dziś dzień minęło dwa miesiące, a jaki Pana obowiązuje termin 

odpowiedzi dla mieszkańca, odpowiedzi na zadanie pytania? Tu na sesji zadawałem pytania  

i Pan wszystkim powiedział, że Pan mi odpowiesz.” 

Pan Przewodniczący Rady: „Czy to już wszystko?” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Wszystko, czekam  

na odpowiedź.” 

Pan Przewodniczący Rady: „Nie bardzo wiem o co Panu chodzi. Nie jest w gestii, ani 

radnych, ani Rady wbijanie słupków granicznych.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Proszę Pana, proszę po kolei 

nie od końca. Po kolei zadałem pytania, więc po kolei proszę odpowiadać. Słupki zostawić  

na końcu.” 

Pan Przewodniczący Rady: „Więc Pan mi zadał jedno jedyne pytanie, bo ja nie jestem Panem 

Płocińskim, jeśli Pan to zauważył.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Ja Panu zadałem dwa 

miesiące temu te same pytania, co Panu Płocińskiemu, mam powtórzyć?” 

Pan Przewodniczący Rady: „Proszę Pana, nie wiem co Panu na ten temat odpowiedzieć. 

Jeszcze raz Panu odpowiadam, nie jest w gestii mojej, nie wiem może Pana Płocińskiego,  

ale on się sam na ten temat wypowie, ani o ustawianie słupków, ani budowa placów.” 
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(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „A w czyjej gestii?  

A od czego wy jesteście? Ja to mam budować, czy od tego Rada, żeby decydowała. Jak wy 

dbacie o własne działki, a czym wy jesteście?” 

Pan Przewodniczący Rady: „Ustawa o samorządzie. Bardzo Pana proszę nie wchodzić jak 

ktoś inny mówi. Taj jak Panu nikt nie przeszkadzał. Bo Pan po prostu przeszkadza, jeśli Panu 

mój brak odpowiedzi przeszkadza, to bardzo proszę do odwoławczych organów się zwrócić 

ze skargą na mnie, to jest koniec mojej odpowiedzi dla Pana na ten temat. Panie radny 

Płociński, czy Pan chce zabrać głos.” 

Radny Jerzy Płociński: „Ja pokrótce dwa słowa, jedyne, co mogę powiedzieć, to Pan 

wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej)  przyzwyczaił się od wielu lat, 

że w sołectwie Wójtówko był sołtys i radny razem i załatwiał wiele spraw, także Pan myśli, 

że ja jako radny jestem kompetentny, jak Pan powiedział od wielu spraw. Mi się wydaje Panie 

Burmistrzu, że chyba nie ja jestem od tego, od wyznaczenia działek, słupków.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Jakie wyznaczenia, 

te działki zagrodzone są.” 

Radny Jerzy Płociński: „Ja z mojego odczucia, jeśli dobrze rozumuje, to ja nie jestem od tych 

spraw, które Pan tu przedstawił.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „A od czego Pan tu jest?” 

Radny Jerzy Płociński: „Pan to już kiedyś przedstawił od czego jest radny, nie będę 

przytaczał.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Proszę odpowiedzieć 

wszystkim od czego Pan jest, żeby Pan dostał dietę, tylko od tego Pan jest?” 

Pan Przewodniczący Rady: „Jeszcze raz upominam Pana, bo przerwę sesję i poproszę  

o wyprowadzenia Pana z sali, bo Pan przeszkadza prowadzić sesję. Zadaje Pan pytania, na 

które właściwie nie ma odpowiedzi, bo od czego jest radny jest wyraźnie we właściwej 

ustawie napisane. Jeśli Pan umie czytać, a mam nadzieję, że tak, to proszę przeczytać. 

Dziękujemy Panu za wypowiedź, weźmiemy ją głęboko do serca.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Ja czekam na odpowiedź 

proszę Pana.” 

Radny Jerzy Płociński: „Nie mam więcej nic do powiedzenia.” 
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(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Tak samo chodzi o plac 

zabaw, czemu nie ma palcu zabaw w miejscowości Kalis?” 

Pan Wojciech Sierocki – Sołtys Sołectwa Pierwągi: „U nas też nie ma i jest dobrze.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „To na coś tych radnych 

wybrali.” 

Radny Krzysztof Nachiło: „Może ja Panu powiem dlaczego tam nie ma placu zabaw, bo na 

poprzedniej Radzie, gdzie ja byłem radnym, place zabaw powstały. Pan Maciek zrobił  

i to dużo tych placów zabaw powstało, to jakie były zarzuty, że nie ma atestu na te 

urządzenia. Jeśli chcemy robić place zabaw z atestami, to trzeba będzie policzyć, ile taki plac 

zabaw kosztuje. Były zrobione place zabaw poprzedni Pan Burmistrz zrobił, to były zarzuty, 

że zrobił bez atestów, to tyle na ten temat dziękuję.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Proszę mi odpowiedzieć 

na jeszcze jedno pytanie.” 

Radny Krzysztof Nachiło: „A jeszcze jedno, na tamtej sesji Pan Przewodniczący był 

posądzony, że gmina jest nie odśnieżana, że jest zniszczony przystanek, że jest bałagan nie 

wiem, czy to było w wąwozie, czy za ośrodkiem zdrowia. Proszę Pana, nie od tego jest Pan 

Przewodniczący, nie od tego jest Rada. My jako radni, jak Pan zauważył, na ostatniej sesji 

monitowałem do Pana Burmistrza o naprawę drogi i Pan Burmistrz zapewne zobowiąże się do 

naprawy i to jest taka rola, bo radny nie ma władzy takiej proszę Pana, żeby Pan 

Przewodniczący, czy ja nakazać pracownikom sprzątnąć gminę, czy odśnieżyć gminę. Ja będę 

monitował do Pana Burmistrza, a Pan Burmistrz ma takie kompetencje i na pewno będzie 

próbował to wykonać, tak to mniej więcej wygląda. Dziękuję.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Proszę Pana, moim zdaniem 

od tego jest radny, żeby patrzeć na ręce dla Burmistrza, żeby patrzeć na ręce kolegi i jeszcze 

jedno odnośnie palcu zabaw. Proszę mi wytłumaczyć, gdzie poprzedni Burmistrz oddał 

działki Panu Romanowskiemu? Gdzie byście chcieli plac zrobić? Co Pan teraz będzie kłamał? 

Byłeś Pan w Radzie, było zgłaszane poprzedniej Radzie.” 

Radny Krzysztof Nachiło: „Ja tylko powiedziałem dlaczego nie ma. Być może dlatego,  

że takie są sprawy, że jak się pobuduje plac zabaw jest opcja, są ludzie, którzy zarzucają,  

że nie ma atestu na placu zabaw.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Był Pan w poprzedniej 

Radzie. Dlaczego Pan pozwolił gminne działki dla osoby prywatnej?” 
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Radny Krzysztof Nachiło: „Ja byłem radnym, a nie od sprzedaży działek. Tym się zajmuje 

Pan Burmistrz, nie radny.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Od tego jest Rada, żeby 

pilnować, patrzeć na Burmistrza. Jak żeście pilnowali?” 

Pan Przewodniczący Rady: „Kto z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos?” 

Następnie głos zabrała Pani Jolanta Sawicka- Stowarzyszenie "Siedliska Warmińskie":  

„Ja chciałabym się odnieść tak krótko do wypowiedzi Pana Mazieca, który mówił o tym,  

że decyzje Pana Burmistrza szkodzą mieszkańcom. Ja nie wiem, na jakiej podstawie Pan tak 

twierdzi, pewnie Pana interesom być może szkodzą. Druga sprawa to, że w czasie Komisji, 

sesji ktoś z radnych wytykał przeszłość Pana Przewodniczącego, przeszłość polityczną. Ja od 

2012 roku jestem na większości Komisji i sesji i nie przypominał sobie, żeby ktokolwiek  

z radnych taką wymówkę Panu czynił. Pan tak twierdził, bo Pan bywa od momentu, kiedy 

zostały zagrożone w jakiś sposób Pana interesy. Dziękuję, to wszystko.” 

Pan Przewodniczący Rady: „Proszę Państwa, ja bardzo przepraszam, ale wolne wnioski  

i zapytania raczej powinny dotyczyć ze strony Państwa władz naszej gminy, a nie wzajemnej 

wymiany poglądów, bo za chwileczkę to zamienimy w luźny klub dyskusyjny. Ja też się nie 

czułem winny, czy pod presją jakiejś tam swojej przeszłości, wręcz przeciwnie. Może 

zakończmy ten temat lustracyjny.” 

Pani Jolanta Sawicka - Stowarzyszenie "Siedliska Warmińskie": „Ja tylko chciałam 

sprostować, bo to była powiedziana nieprawda.” 

Pan Przemysław Maziec: „Mam takie pytanie do Pana Burmistrza by udzielił mi informacji, 

jaki procentowy udział w przychodach gminy stanowią działalności gospodarcze prowadzone 

na terenie gminy Jeziorany, czy przez osoby fizyczne, czy też spółki w rozumieniu kodeksu 

handlowego? Proszę mi również przedstawić, jakie działania Pan podjął, bo zgodnie  

z deklaracjami przed wyborami miał Pan prowadzić czynne działania by zwiększyć liczbę 

firm transportowych w związku z zaproponowaniem korzystnych stawek od środków 

transportu. Chciałbym się dowiedzieć przez ten rok, ile firm przybyło do gminy? Chciałbym 

się również dowiedzieć, czy budżet gminy przewiduje, że firmy, które aktualnie prowadzą 

działalność gospodarczą na terenie gminy Jeziorany, jeżeli przeniosą swoje działalności, czy 

jest to uwzględnione w budżecie?” 

Pan Burmistrz: „Odpowiem na piśmie, bo to są szczegółowe pytania.” 

wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Jeszcze do Pana Burmistrza 

mam pytanie. Proszę wyjaśnić, zburzenie budynku po byłej straży w miejscowości Kalis,  

to było poruszane kilkakrotnie. Budynek po byłej straży był, został zniszczony przez osobę 

prywatną, zburzony. Ja się pytałem Pana Przewodniczącego na każdej sesji, proszę to 

wyjaśnić, co się z tym budynkiem stało, kto zburzył, czy miał pozwolenie itd.” 
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Pan Burmistrz: „Tą wiedzę mam, bo nie dalej jak przedwczoraj wysłałem Panu odpowiedź 

na Pana wniosek dotyczący prawdomówności pracownika na rozprawie sądowej, nie wiem 

dotarło to już do Pana?” 

wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Nie, jeszcze nie.” 

Pan Burmistrz: „Faktycznie część działek gminnych jest zagrodzona przez właściciela 

nieruchomości w miejscowości Kalis. Wzywaliśmy go do rozgraniczenia tych działek,  

do dnia dzisiejszego to nie nastąpiło. Gmina uzyskała zezwolenie, decyzję zezwolenie na 

rozbiórkę tego budynku i w porozumieniu Burmistrz Leszczyński wyraził zgodę na to, żeby 

osoba, która tam ma w pobliżu tą nieruchomość, żeby ona dokonała tej rozbiórki tego 

budynku. Czyli za zgodą gminy ten budynek został rozebrany, a gmina miała stosowną 

decyzję pozwolenie na rozbiórkę. Także tak to wygląda według informacji tej, która jest  

w dokumentach urzędu. Natomiast kwestia dotycząca zagrodzenia dróg itd. była Panu 

dokładnie wyjaśniana. Ja nie chcę się tu wypowiadać, bo to dotyczy osoby tej, która przed 

sądem składała zeznania pod przysięgą. Natomiast proszę Państwa, to nie jest odosobniony 

przypadek, że nasze grunty są zagradzane, są użytkowane, jest tego naprawdę wiele.  

Ale myślę, że to znajdzie swój finał już niedługo, także myślę, że udzieliłem Panu odpowiedzi 

na ten temat.” 

wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Jeszcze, jeśli można Panie 

Burmistrzu, do tego pozwolenia mam pismo ze Starostwa Powiatowego w Olsztynie. Jest 

tylko zezwolenie na rozebranie budynku po byłej hydroforni i to proszę posłuchać, na 

wniosek Pani Moniki Romanowskiej, to ja też złożę wniosek, żeby rozebrali gminy Jeziorany 

budynek. Jak to w naszej gminie było, że prywatna osoba składa wniosek, żeby budynek 

gminny rozebrać.” 

Pan Burmistrz: „Ale powiedział Pan, że Powiatowego Inspektora Pan ma.” 

wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Tak mam pismo, że ten 

budynek.” 

Pan Burmistrz: „To ja już może wyjaśnię wszystkim. Pozwolenie na rozbiórkę uzyskuje 

gmina. Czyli właściciel gmina uzyskała pozwolenie na rozbiórkę tego budynku od Starosty 

Powiatowego. Natomiast fizycznie pozwoliła na wykonanie tej rozbiórki osobie trzeciej i ta 

osoba trzecia dokonując fizycznej rozbiórki musiała dokonać zgłoszenia rozpoczęcia tej 

rozbiórki. Ale nie do Starosty, tylko do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, więc 

ten wniosek był właściwy, czyli osoba, która fizycznie to wykonuje zgłasza Powiatowemu 

Inspektorowi Nadzoru Budowlanego wniosek o wykonanie rozbiórki, to jest ta różnica. 

Dlatego być może jest taka rozbieżność według Pana dotycząca kompetencji tych osób, które 

mogły to zrobić. Była zgoda, taką wiedzę mam od pracownika, jestem przekonany,  

że ta osoba, o której Pan mówi samowolnie bez zgody Burmistrza nie mogła tego zrobić, czyli 
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musiała mieć tą zgodę, ale kwestie związane z tymi rzeczami, o których Pan mówił są w tym 

piśmie także.” 

Na tym dyskusja została zakończona. 

                         

Ad. 5.  Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) określenia stawki opłaty miejscowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru, 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania odnośnie projektu uchwały? 

Pytań nie było. 

Następnie Radna Anna Wardzyńska odczytała projekt uchwały. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego jednogłośnie (12 radnych 

obecnych) 

podjęła uchwałę nr XVI/87/16 

w sprawie określenia stawki opłaty miejscowej, terminu płatności 

 oraz sposobu jej poboru 

która stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

2) przyjęcia "Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 

Gminy Jeziorany na lata 2015-2032", 

 

Pan Przewodniczący Rady: „Program ten był omawiany na Komisji bardzo szczegółowo. 

Natomiast być może można by dziś kilka słów na ten temat jeszcze powiedzieć, bo są sołtysi, 

a to właściwie najbardziej dotyczy mieszkańców wiosek z tym azbestem. Nie wiem,  

czy Państwo uważacie to za słuszne. Panie Burmistrzu, czy Pani Sekretarz parę zdań na ten 

temat.” 

Pan Burmistrz: „Gmina opracowała program usuwania azbestu. Wszystkie obiekty, które 

posiadają ten azbest zostały zinwentaryzowane. Jest tych obiektów na terenie gminy ponad 

300. Oczywiście może się zdarzyć tak, że któryś z obiektów nie został uwzględniony w tym 

naszym zestawieniu. Nie mniej jednak będziemy go aktualizować w sytuacji, kiedy będziemy 

mieć informację zwrotną od Państwa, czy od mieszkańców, czy od sołtysów. Do czego jest 

nam ten program potrzebny? A to do tego, aby osoby, które zdecydują się na wymianę 

pokrycia na tych swoich obiektach miały szanse na zwrot kosztów, czy dofinansowanie 

kosztów usunięcia tego azbestu, czyli zdjęcia i utylizacji. Nie można tego robić w sposób 

dowolny. Nie mogą tego robić osoby indywidualne. Prawnie wygląda to w ten sposób,  

że należy dokonać zgłoszenia do Starostwa Powiatowego w Olsztynie, że chce się wykonać 

takie usunięcie i wskazać firmę uprawnioną do tego typu działań. Azbest jest niebezpieczny 

wtedy, kiedy jest ruszany, demontowany. Ulatują wtedy drobne drobinki, które mogą się 
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dostać do układu oddechowego i mogą powodować chorobę nowotworową. Natomiast  

w momencie, kiedy ona leży, nie jest ruszana, nie jest przełamywana, nie stanowi takiego 

dużego zagrożenia. Zgodnie z planem usuwania i z ustawą, azbest powinien zniknąć  

z naszego życia w tej formie, jaką mamy w tej chwili do 2032 roku. Przygotowujemy się to 

tego programu i chcemy występować o środki także na naszych gminnych obiektach, jeżeli 

takowe miejsca będą, a także żebyście Państwo mieli możliwość skorzystania z takiego 

dofinansowania. Oczywiście są to tylko i wyłącznie koszty usunięcia, zdjęcia i usunięcia  

i neutralizacji tego azbestu. Natomiast nie można się ubiegać niestety o koszty  

i dofinansowanie na pokrycie nowego dachu, to trzeba mieć wkalkulowane we własny 

indywidualny budżet. Być może do momentu, kiedy ten wymóg graniczny będzie się zbliżał, 

być może będą ustalenia jakiś innych stanów prawnych. Na dzień dzisiejszy tak to wygląda. 

My staramy się przygotować do tego, żebyście Państwo mogli skorzystać z takiej możliwości 

dofinansowania utylizacji tego niebezpiecznego materiału. Okazuje się, że nie tylko dachy, 

ale i czasami rury, które zasilają wodę są częściowo azbestowe. One w takim kształcie nie 

następuje uszczerbek, obłamanie nie stanowią takiego zagrożenia.” 

Pani Anna Prasoł – Sołtys Sołectwa Kolonia Jeziorany: „Ja w 2000 roku tu zamieszkałam. 

Tu u mnie nie chodzi o kwestię rozbiórkową, ponieważ był totalny bałagan. Ja widząc 

arkusze azbestu i znając jego szkodliwość w najbardziej oddalonym punkcie od domu 

zeskładowałam, bo one były porozrzucane po całej posesji, więc u mnie nie chodzi  

o rozbiórkę tylko takie składowe, które teraz obchodzę jak jeżdżę, co z tymi zrobić, jak je 

zgłaszać?” 

Pan Burmistrz: „Trzeba niestety wynająć firmę, która to zutylizuje i to musi być podmiot do 

tego uprawniony, który będzie mógł je zdeponować w odpowiednim do tego miejscu.” 

Pani Anna Prasoł – Sołtys Sołectwa Kolonia Jeziorany: „To nieduża ilość.” 

Pan Burmistrz: „Niestety to są koszty, ale być może będzie można włączyć to w ten 

program. Ja nie ukrywam, że gmina Jeziorany jako gmina też ma takie składowisko.  

Ku mojemu zdziwieniu jak lustrowaliśmy obiekt po dawnym Domu Pomocy Społecznej 

inwentarski okazało się, że w wyniku pewnych prac w miejscowościach ktoś tam zdeponował 

azbest. Jest to dla nas niezrozumiała kwestia i wymagająca wyjaśnienia, któż to tego dokonał 

i kiedy to się odbyło. Ale odbyło się to na pewno w roku 2014, bo wizytowaliśmy ją w 2015. 

Nie udało się ustalić któż to taki to zrobił, ale niemniej jednak na nas będzie ciążył obowiązek 

utylizacji tego azbestu.” 

Radny Jarosław Krysiak: „Ale Panie Burmistrzu, te pomieszczenia są chyba własnością 

Starostwa Powiatowego, to dlaczego my mamy to utylizować?” 

Pan Burmistrz: „To nie są płyty azbestowe, które leżą na tym obiekcie, to są płyty 

azbestowe, które ktoś przywiózł i położył na ziemi na terenie tej posesji, czyli one 

przyjechały tutaj. Nie sądzę, żeby one przyjechały z Suwałk, czy z Wrocławia, tylko z terenu 

gminy Jeziorany ktoś je przywiózł i zdeponował. Także, jeżeli nie ustalimy, a ciężko jest nam 

ustalić sprawcę tego czynu. Ciąży to na nas jako właścicielu utylizacja tego.” 
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Radny Jarosław Krysiak: „Kto jest właścicielem terenu?” 

Pan Burmistrz: „My jesteśmy użytkownikiem, bo mamy umowę użyczenia i staramy się 

Proszę Państwa o przejęcie tych obiektów. Już mówiłem parokrotnie na sesji, ale jest to 

uwarunkowane tym, że musimy skutecznie podjąć uchwałę w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu dla terenów w kierunku Miejskiej Wsi na budownictwo mieszkaniowe na 

terenach, których właścicielem jest Powiat Olsztyński.” 

Radny Jarosław Krysiak: „Jeszcze chciałbym, aby Pan Burmistrz doprecyzował. Pan mówi  

o zdjęciu tego azbestu, płyt azbestowych, czy to będzie zwracany cały koszt tego zdjęcia  

i utylizacji, czy to jest dofinansowanie, czy to jest zwrot kosztów?” 

Pan Burmistrz: „Nie odpowiem w tej chwili na 100%. Natomiast można się ubiegać. Nie 

odpowiem w 100%. My w tej chwili zatwierdzamy i mamy inwentaryzację i ten program tak, 

ale decydować będzie o tym ten, który będzie to finansował, czyli Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska, nie my.” 

Na tym dyskusję zakończono. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania odnośnie projektu uchwały? 

Pytań nie było. 

Następnie Radna Elwira Nojman - Kieza odczytała projekt uchwały. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego jednogłośnie (12 radnych 

obecnych) 

podjęła uchwałę nr XVI/88/16 

w sprawie przyjęcia "Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest  

z terenu Gminy Jeziorany na lata 2015-2032" 

która stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

3) rozpatrzenia skargi M. M. na Burmistrza Jezioran. 

 

Pan Przewodniczący Rady: „Skarga była rozpatrywana przez Komisję Rewizyjną informacja 

o niej była podana również na Komisji połączonej.” 

Następnie Radny Jerzy Płociński - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  odczytuje 

stanowisko Komisji w sprawie skargi uznające ją za nieuzasadnioną (załącznik nr 4  

do protokołu). 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania odnośnie projektu uchwały? 

Pytań nie było. 

Następnie Radna Anna Wardzyńska odczytała projekt uchwały. 
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Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego jednogłośnie (12 radnych 

obecnych) 

podjęła uchwałę nr XVI/89/16 

w sprawie rozpatrzenia skargi M. M. na Burmistrza Jezioran 

która stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

Ad. 6. Uchwalenie budżetu gminy na 2016 rok: 

           a)   wystąpienie Burmistrza w sprawie projektu budżetu, 

Pani Maria Compa - Skarbnik Gminy omówiła projekt budżetu gminy na rok 2016, który 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

 

Pani Danuta Zawolska - Sekretarz Gminy odczytała opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Olsztynie, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

c) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 

 

Pan Józef Kaniuga - Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  

i Rolnictwa przedstawił opinię Komisji w sprawie projektu budżetu gminy Jeziorany na 2016 

rok oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2016-2029: 

"Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa wspólnie z Komisją 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu dnia 14 stycznia  

2016 roku rozpatrzyła projekt budżetu gminy Jeziorany na 2016 rok oraz projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2016-2029. 

Komisja jednogłośnie przy czterech obecnych członkach Komisji Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała projekt budżetu gminy Jeziorany na 2016 rok oraz Wieloletnią Prognozę 

Finansową na lata 2016-2029." 

 Następnie opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych 

przedstawił Przewodniczący Komisji Pan Andrzej Szuwalski: 

"Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych wspólnie  

z Komisją Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa na posiedzeniu dnia 14 stycznia  
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2016 roku rozpatrzyła projekt budżetu gminy Jeziorany na 2016 rok oraz projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2016-2029. 

Komisja jednogłośnie przy 6 obecnych członkach Komisji Oświaty pozytywnie 

zaopiniowała projekt budżetu gminy Jeziorany na 2016 rok oraz Wieloletnią Prognozę 

Finansową na lata 2016-2029." 

d) odczytanie wniosków Komisji uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie 

uchwały budżetowej, 

Nie było. 

e) odczytanie wniosków Komisji nie uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie 

uchwały budżetowej, 

Nie było. 

f) dyskusja nad projektem budżetu, 

Pan Przewodniczący: "Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. Temat budżetu był 

zgłoszony nam radnym już w listopadzie. Każdy z nas miał możność szczegółowo się z nim 

zapoznać. Dyskusja trwała na Komisjach, a na Sesji jakby tylko podsumowujemy. Ja tylko 

jedną rzecz powiem. Tak ja na Komisjach głosowałem za, tak dzisiaj po wystąpieniu jednego 

z Panów w trakcie wolnych wniosków, który stwierdził, że przyjęcie tego budżetu może 

doprowadzić, jeśli dobrze zrozumiałem ton jego wypowiedzi, może doprowadzić  

do odwołania Burmistrza i wprowadzenia zarządu komisarycznego. Chciałbym, żeby 

podniesienie ręki za tym nie było dowodem, że ja też do tego dążę, wręcz przeciwnie Panie 

Burmistrzu. Czy ktoś z Pań i Panów chciałby w tym punkcie?” 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

g) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 

Radna Anna Wardzyńska odczytała projekt uchwały. 

Następnie Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi lub pytania do danej uchwały. 

Pytań nie było.  

W związku z tym przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło  12 radnych.  

Rada w wyniku głosowania przy 12 głosach „za”  

         podjęła uchwałę nr XVI/89/16 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2016 rok 

          która stanowi załącznik nr  5 do protokołu. 

 

Ad. 7. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2016-2029: 
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a)  wystąpienie Burmistrza w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Jeziorany na lata 2016-2029, 

 Pani Maria Compa - Skarbnik Gminy omówiła projekt budżetu gminy na rok 2016, który 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

f) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

 

Pani Danuta Zawolska - Sekretarz Gminy odczytała opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Olsztynie, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

g) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 

Jak w punkcie 6c. 

 

h) dyskusja nad Wieloletnią  Prognozą Finansową Gminy Jeziorany na lata  

2016-2029, 

Pan Przewodniczący Rady: „Rozpoczynamy dyskusję nad Wieloletnią Prognozą Finansową 

gminy Jeziorany na lata 2016-2029. Kto z Pań i Panów radnych chciałby jeszcze zabrać głos  

w tej sprawie? Nie widzę. W związku z tym przejdziemy do głosowania nad uchwałą  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Jeziorany na lata 2016-2029. 

 

Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 

i) głosowanie nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Jeziorany na lata 2016-2029. 

Radna Elwira Nojman - Kieza odczytała projekt uchwały. 

Następnie Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi lub pytania do danej uchwały. 

Pytań nie było.  

W związku z tym przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło  12 radnych.  

Rada w wyniku głosowania przy 12 głosach „za”  

         podjęła uchwałę nr XVI/90/16 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany  

na lata 2016-2029 

          która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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       Ad. 8. Przyjęcie protokołu XV sesji. 

Uwag do protokołu nie wniesiono, w związku z tym radni przystąpili do głosowania.  

Rada Miejska jednogłośnie (12 obecnych radnych) przyjęła protokół XV sesji Rady Miejskiej 

w Jezioranach. 

 

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych.     
 

 Nie było. 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Przewodniczący Rady ogłosił,  

że XIV sesja Rady Miejskiej w Jezioranach została zakończona. 

  

      Protokołowała                                                                 Przewodniczący Rady Miejskiej 

  Anna Gleszczyńska                                                                     Bogusław Wierzbicki 


